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روزنامه

اینکه  بیان  با  ایلنا  اقتصادی  خبرنگار  با  گفت وگو  در  بیگی نژاد  داود 
معاملات ملکی خارجی در بنگاه و مشاوران املاک داخل کشور ممنوع 
و تخلف است، اظهار داشت: به دلیل اینکه کار برای مشاوران املاک 
و  تخلف  این  شاهد  دارد  قرار  رکود  در  ایران  مسکن  بازار  و  نیست 

معاملات املاک خارجی بین برخی از مشاوران املاک هستیم. 
سرمایه های  خروج  از  هم  ما  و  است  تخلف  اقدام  این  داد:  ادامه  وی 
کشور در قالب خرید ملک خارجی استقبال نمی کنیم. به هر مقدار که 

از  دلار  اندازه  همان  به  بدهیم  رونق  را  خارجی  ملک کشورهای  بازار 
کشورمان خارج می شود و این خروج سرمایه در آینده برای کشورمان 
بسیار خطرناک است. نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک با اشاره به 
افزایش مهاجرت سازندگان مسکن از کشور گفت: تعداد قابل توجهی 
گرجستان  و  ترکیه  کشورهای  به  کشورمان  از  مسکن  سازندگان  از 
کشورمان  که  بود  این  سازندگان  مهاجرت  دلیل  و  کردند  مهاجرت 

شرایطی ایجاد شده که سازنده به هدف مالی خود دست پیدا نمی کند.

رئیس کل بانک مرکزی: 

بانک ها برای تسهیلات خرد 
فقط یک ضامن بگیرند

نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک:

شدن  یکپارچه  درباره  علوم  وزیر 
در  استان ها  از  برخی  دانشگاه های 
عالی  آموزش  ساماندهی  راستای 
صحبت ها  حاضر  حال  در  گفت: 
هم  پیشنهاداتی  بوده،  مقدماتی 
تصمیم  هنوز  ولی  است  شده  ارائه 

نگرفته ایم.
گفتگو  در  گل  زلفی  علی  محمد 
اینکه  درباره  مهر  خبرنگار  با 
ساماندهی  براساس  استان  سه  کدام 
گرفته اند  تصمیم  عالی  آموزش 
شود  یکپارچه  دانشگاه هایشان 
صحبت ها  حاضر  حال  در  گفت: 
ساماندهی  بحث  و  بوده  مقدماتی 

آموزش عالی مطرح است.
شده  ارائه  پیشنهادها  داد:  ادامه  وی 
است ولی ما هنوز تصمیم نگرفته ایم.
است  قرار  اگر  افزود:  علوم  وزیر 
این کار را انجام دهیم باید مطالعات 
لازم را انجام دهیم و اقناع نخبگانی 
و  دانشجویان  اساتید،  باشیم،  داشته 
باید قانع شوند  کارکنان دانشگاه ها 

هم  امکان  که  باشد  گونه ای  به  و 
افزایی صورت گیرد و همه از این 

کار خوشحال باشند.
وی با بیان اینکه هنوز تصمیم نهایی 
ساماندهی  افزود:  نکرده ایم  اتخاذ 
که  می کند  کمک  عالی  آموزش 
رتبه  و  عالی  آموزش  در  بهره وری 
دانشگاه ها در سطح بین المللی و ملی 

افزایش یابد.
اخیراً  گزارش،  این  براساس 
مدیرکل  دهقان  مهدی  محمد 
در  عالی  آموزش  گسترش  دفتر 
گفتگویی عنوان کرده بود: در حال 
حاضر ۲ هزار و ۱۸۳ مرکز آموزش 
عالی در کشور داریم که با اجرای 
این  عالی  آموزش  آمایش  طرح 
دانشگاه ها ادغام شده و تعداد آنها به 

۴۰۰ دانشگاه کاهش می یابد.

وزیر علوم :

هنوز تصمیمی درباره یکپارچه شدن 
دانشگاه ها نگرفته ایم

ساماندهی،رتبهجهانیدانشگاههاراافزایشمیدهد

مدیر کلینیک چاقی بیمارستان رسول اکرم )ص( با اشاره به اینکه جراحی 
چاقی می تواند به درمان سایر بیماری های فرد کمک کند، گفت: بر اساس 
برآوردهای صورت گرفته در ایران نیز حدود ۴ میلیون نفر نیاز به جراحی 

چاقی دارند.
دکتر شهاب شهابی در گفت وگو با ایسنا،  با اشاره به اینکه امروزه چاقی 
به یک اپیدمی و معضل در دنیا بدل شده است، اظهار کرد: جراحی چاقی 
میلادی   ۲۰۰۰ سال  از  تقریباً  لاپاروسکوپی  صورت  به  و  شیوه  این  با 
به سرعت در حیطه تجهیزات و  این سال ها  آغاز شده است و در طول 
تکنیک ها پیشرفت داشته است.وی افزود: طی سالیان اخیر ایران نیز در 
حوزه جراحی چاقی پیشرفت های بسیار خوبی داشته است؛ به نحوی که در 
زمینه معرفی تکنیک های جدید جراحی چند مورد جدید را معرفی کردیم.
امروزه  گفت:  چاقی،  جراحی  رشته  در  پژوهش  نقش  به  اشاره  با  وی 
می بایست در تمام حیطه های علوم پزشکی از جمله جراحی چاقی بر پایه 

مستندات اقدام به تشخیص و درمان کرد.
خون،  چربی  بالا،  فشارخون  نظیر  عوارضی  چاقی  اینکه  بر  تاکید  با  او 
کبد چرب، آپنه خواب، کمردرد و... را به دنبال دارد، تصریح کرد: پس 

جراحی چاقی می تواند به درمان سایر بیماری های فرد کمک کند. 
این عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی ایران با اشاره به اینکه چاقی 

یک معضل و اپیدمی جهانی است، اظهار کرد: همچنین مهم ترین عامل 
قابل پیشگیری مرگ ومیر در دنیا محسوب می شود.

وی افزود: در ایران نیز طبق آمار وزارت بهداشت حدود دو سوم افراد از 
چاقی و اضافه وزن رنج می برند و در طی ۴۰ سال اخیر تعداد افرادی که 
دچار چاقی شدند ۵.۵ برابر شده است. بر اساس برآوردهای صورت گرفته 

در ایران نیز حدود ۴ میلیون نفر هم نیاز به جراحی چاقی دارند.
ایران جراحی  وی درباره پوشش بیمه ای جراحی چاقی، توضیح داد: در 
چاقی برای افرادی با BMI )شاخص توده بدنی( بالاتر از ۴۰ تحت پوشش 
بیمه است؛ هرچند که در اساسنامه سال ۲۰۲۲ فدراسیون بین المللی جراحی 
اثربخشی جراحی چاقی بسیار خوب بوده است،   این که  به دلیل  چاقی، 
اعداد ملاک برای جراحی چاقی کاهش یافته است؛ به نحوی که افرادی 
با شاخص توده بدنی ۳۵ و بالاتر هم کاندید انجام اعمال جراحی چاقی 

می شوند.
او در پاسخ به این سؤال که انجام جراحی چاقی تا چه اندازه برگشت پذیر 
است؟،  گفت: بسته به روشی که جراحی را انجام می دهیم حدود ۱۰ تا ۳۰ 
درصد احتمال بازگشت چاقی وجود دارد که عمدتاً به تغییر روش زندگی 
فرد بازمی گردد و لازم است بعد از انجام جراحی، فرد سبک زندگی خود 

را اصلاح کند.

تحلیل این خبر  را در صفحه 
اول بخوانید

انسیه خزعلی : 

ارائه چهار امتیاز ویژه برای ازدواج 
دهه شصتی ها

معاون رئیس جمهور در امور زنان و 
خانواده گفت: ترویج ازدواج آسان 
را از روستاها و دهه شصتی ها آغاز 
کرده ایم و چهار تسهیلات ویژه به 
زوج های دهه شصتی در سال جاری 

ارائه می شود.
ایرنا  با  گفتگو  در  خزعلی  انسیه 
و  امتیازها  این  اجرای  افزود: 
حمایت ها با موافقت وزارت خانه ها 
برخی  و  اجرایی  دستگاه های  و 

بانک ها آغاز شده است.
این  در  می توان  داد:  ادامه  وی 
خصوص به تسهیلات ویژه ازدواج، 
قالب  در  جهیزیه  ویژه  تسهیلات 
کالابرگ، تسهیلات ویژه اشتغال و 
بیمه زوجین دهه شصتی اشاره کرد.
 معاون رئیس جمهور در امور زنان 
و خانواده خاطر نشان کرد: با توجه 
برنامه  باید  به شرایط دهه شصتی ها 
و  باشیم  داشته  آنان  برای  ویژه ای 

امیدواریم این تسهیلات به متولدین 
گسترش  شهرها  و  دیگر  دهه های 

یابد.
به  مسکن  کیفیت  افزود:  وی 
به  خانه ها  که  شهرها  در  خصوص 
صورت آپارتمانی بوده ممکن است 
و  زندگی ها  بر  منفی  گذاری  تأثیر 

نوع و کیفیت نسل داشته باشد.
 معاون رئیس جمهور در امور زنان 
دولت  برنامه  کرد:  ابراز  خانواده  و 
گسترش مسکن در سطح و به شکل 
این  افقی )خانه های ویلایی( است، 
برنامه در شهرهایی که چنین امکانی 

وجود دارد اجرا می شود.
در  امیدواریم  داد:  ادامه  خزعلی   
شرایط  که  )هرمزگان(  مناطق  این 
زمین برای ساخت خانه های ویلایی 
بوده،  مساعدتر  افقی  گسترش  و 
مسئولان  همکاری  با  اقدامی  چنین 

انجام شود.

معاون اول قوه قضاییه گفت: لایحه مربوط به حجاب در کمیسیون قضایی 
مجلس در حال بررسی است، از نخبگان دعوت شده و به صورت جدی 

روی آن کار می شود. قوای سه گانه روی این لایحه وفاق دارند.
به گزارش خبرگزاری مهر، حجت الاسلام والمسلمین محمد مصدق معاون 
اول قوه قضاییه در دومین روز هفته قوه قضائیه در سخنرانی پیش از نماز 
جمعه گفت: با گرامی داشت شهدای ۷ تیر سال ۱۳۶۰ و شهید آیت الله 
دکتر بهشتی اظهار کرد: هفته قوه قضائیه همه ساله فرصت مناسبی برای 
بیان راهبردها و سیاست های قوه قضائیه برای سال جاری و ارائه گزارش 

از عملکرد دستگاه قضائی در طول یک سال گذشته است.
وی گفت: هدف قوه قضائیه اجرای عدالت، احقاق حق و رضایت مندی 
مردم است که این اهداف با امار پرونده ها محقق نمی شود و مردم باید 

طعم اجرای عدالت را بچشند.
معاون اول قوه قضاییه گفت: یکی از راهبرهای قوه قضائیه در دوره تحول 
و تعالی برنامه محوری است و هیچگاه هیجانی عمل نمی کند و برنامه های 
قوه قضائیه کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت و براساس اسناد اسناد 
انقلاب اسلامی، موارد مندرج در حکم  بیانیه گام دوم  از جمله  بالاستی 
رئیس قوه قضائیه توسط رهبر انقلاب، بیانات مقام معظم رهبری در دیدار 

با مسئولان قضائی، سیاست های برنامه هفتم و سند تحول قضائی است.
از سوی مسئولان  انقلاب  اعتراف می کنم که سند گام دوم  وی گفت: 

مظلوم واقع شده هر بخش این بیانیه یک برنامه است.
حجت الاسلام والمسلمین مصدق گفت: برنامه های قوه قضائیه هدف محور 
است، تا سال گذشته برنامه های دستگاه قضا مأموریت بود. در حال حاضر 

برنامه قوه قضائیه هدف محور شده است.
مهم  برنامه های  از  یکی  اینکه  بیان  با  مصدق  والمسلمین  حجت الاسلام 
قوه قضائیه در یک سال گذشته حمایت از تولید و اشتغال است، گفت: 
ستادی با عنوان ستاد پیگیری سیاست های اقتصاد مقاومتی در دادستانی 
کل کشور تشکیل شده است که سال گذشته این ستاد ۱۰ جلسه تشکیل 
بانک  و  دارو، گمرک  بورس، سازمان غذا و  از رؤسای سازمان  و  داد 

مرکزی دعوت شد و مشکلات و چالش ها بررسی شد.
معاون اول قوه قضاییه بیان کرد: اواخر سال گذشته در یک سفر خارجی 
سرمایه  به  مایل  افراد  این  داشتم،  جلسه ای  کشور  از  خارج  ایرانیان  با 
گذاری در ایران هستند اما می ترسند. قوه قضائیه آمادگی دارد به کمک 
دولت برای جذب سرمایه گذاری ایرانیان خارج از کشور اقدام کند. حتی 
به مشکل  می دهم که  اطمینان  آنها  به  هستند  پرونده  دارای  افرادی که 

برخورد نکنند.
حجت الاسلام والمسلمین مصدق گفت: سال گذشته سال مهمی برای قوه 
قضائیه بود، نوع چالش هایی که قوه قضائیه به ویژه در حوزه اجتماعی و 

امنیتی با آن مواجه بود در مقایسه با ۴ دهه گذشته بی نظیر بود.
بیان کرد: در  قوه قضاییه در مورد موضوع عفاف و حجاب  اول  معاون 
وجوب شرعی و سیاسی حجاب شکی وجود ندارد. حجاب واجب شرعی 
و سیاسی است. تعجم از کسانی است که ادعای علم دارند. گاهی در حوزه 
و دانشگاه مطرح می کنند که حجاب حریم خصوصی است و حاکمیت 

نباید دخالت کند اما این گونه نیست.
وی ادامه داد: حجاب در حریم خانواده، حریم خصوصی است و حاکمیت 
دخالتی در آن ندارد اما اگر حجاب در خیابان رعایت نشود، حاکمیت 

حق دخالت دارد.
به حجاب در کمیسیون  مربوط  بیان کرد: لایحه  قوه قضاییه  اول  معاون 
قضائی مجلس در حال بررسی است، از نخبگان دعوت شده و به صورت 

جدی روی آن کار می شود. قوای سه گانه روی این لایحه وفاق دارند.

معاون اول قوه قضائیه:

شهرداری  شهری  خدمات  معاون 
و  پاکسازی  گفت:   9 منطقه 
جمع آوری نخاله های ساختمانی در 
انتهای شهرک رضایی در زمینی به 
راستای  در  مترمربع   ۳۰۰۰ متراژ 

پاکسازی محیط شهری انجام شد.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
منطقه  شهرداری  عمومی  روابط  از 
به منظور  اله پاک  9 شیراز حبیب 
زیبایی  و  نظافت  وضعیت  بهبود 
سطح این منطقه و پاکسازی تمامی 
ضایعات  از  موجود   زمین های 
معاونت  در  اقداماتی  ساختمانی  
خدمات شهری شهرداری شیراز در 

حال انجام است.
شهرداری  شهری  خدمات  معاون   
به دلیل کم  اینکه  بیان  با  منطقه 9 
توجهی برخی از شهروندان  برخی 
انباشت  محل  به  باز  زمین های  از 
زباله و یا ضایعات ساختمانی تبدیل 
از  یکی  کرد:   عنوان  است  شده 
ضمن  معاونت  این  مأموریت های 
منظر  و  چهره  به  بخشی  زیبایی 

شهری، حفظ بهداشت محیط زیست 
جمع آوری  شهروندان   سلامت  و 
باز  زمین های  از  ساختمانی  نخاله 

است.
وی با بیان اینکه به واسطه ساخت 
سازهایی که در شهر انجام می شود  
سازندگان  و  مالکان  از  برخی 
به  اقدام  ساخت،  حال  در  املاک 
نخاله  پخش  و  مصالح  کردن  انبار 
می کنند   باز  زمین های  و  معابر  در 
جمع آوری  و  پاکسازی  داد:  ادامه 
انتهای  در  ساختمانی  نخاله های 
به  زمینی  در  رضایی  شهرک 
راستای  در  مترمربع   ۳۰۰۰ متراژ 
انجام  شهری  محیط   پاکسازی 

شد. 
می توانند  شهروندان  پاک  گفته  به 
سد  هرگونه  مشاهده  صورت  در 
معبر و تجمع نخاله های ساختمانی، 
عمرانی و پسماند هر چند در حجم 
اطلاع رسانی   ۱۳۷ سامانه  به  کم، 
کنند تا نسبت به جمع آوری و رفع 

مشکل اقدام شود.

معاون خدمات شهری شهرداری منطقه 9 خبر داد؛

پاکسازی ۳ هزار مترمربع شهرک رضایی 
از نخاله های ساختمانی در منطقه 

بحث  در  گفت:  خوزستان  استان  مرکز  انقلاب  و  عمومی  دادستان 
ریزگردها، عملکرد افراد پیمانکار یا افرادی که در اداره کل منابع طبیعی 
خوزستان هستند، به عنوان پرونده اقتصادی و ترک فعل ها پیگیری شده 
و کیفرخواست صادر شده و برای ادامه رسیدگی در اختیار دادگاه قرار 

داده شده است.
انقلاب  و  عمومی  دادستان  چگنی  جعفری  صادق  فارس،  گزارش  به   
در  اظهار کرد:  با خبرنگاران  نشست خبری  در  استان خوزستان  مرکز 
حوزه تولید مرغ در خوزستان مشکل داریم و میزان تولید استان جواب 
نیز مشکلاتی داشتیم. از  نیازمندی ها را نمی دهد. در حوزه کشتارگاه ها 
اول فروردین ماه در کف خیابان بودیم و این موضوع را پیگیری کردیم 
و برای برخی از مسئولان پرونده، تشکیل و احضار شدند و تفهیم اتهام 

شدند.
 وی با اشاره به ورود دادستانی در حوزه بهداشت عمومی و درمان، افزود: 
در صورت لزوم در بحث آب رودخانه کارون نیز به جد ورود کردیم و 
پرونده های مختلفی برای آسیب به بهداشت عمومی و ورود فاضلاب ها 

به رودخانه کارون یا رودخانه دز تشکیل شده است.
بحث  در  گفت:  خوزستان  استان  مرکز  انقلاب  و  عمومی  دادستان   
ریزگردها، عملکرد افراد پیمانکار یا افرادی که در اداره کل منابع طبیعی 
خوزستان هستند، به عنوان پرونده اقتصادی و ترک فعل ها پیگیری شده 

و کیفرخواست صادر شده و برای ادامه رسیدگی در اختیار دادگاه قرار 
داده شده است.

وی درخصوص پرونده متروپل بیان کرد: درخصوص پرونده متروپل، با 
تلاش همکاران تنها به موضوع این پرونده رسیدگی نشد بلکه معاونت 
حقوق عامه در مورد ساختمان های ناایمن پیگیری های زیادی انجام داد و 
در اهواز به صورت خاص در مورد وضعیت چند ساختمان ورود کردیم.
که  است  این  زمینه  این  در  کار  مصداق  کرد:  اضافه  چگنی  جعفری   
ساختمان  اهالی  ویژه  به  ساختمان ها  این  ساکنان  قضا  دستگاه  ورود  با 
مناسب  ساختمان های  در  بودند،  خانوار  اهواز که حدود ۴۰  در  عدالت 

اسکان داده شدند.

دادستان خوزستان: 

چیست.  روز  نیازهای  بدانیم  باید  گفت:  کشور  علمیه  حوزه های  مدیر 
چیست.  دنیا  این  معادلات  و  امروز  نیازهای  که  نمی دانیم  ما  از  بسیاری 
رهبری بیان کردند، ما افرادی را می خواهیم که معادلات روز را بشناسد. 

آیت الله علیرضا اعرافی، مدیر حوزه های علمیه کشور در نشست با مسئولان 
و اساتید طرح جامع شهید بیاضی زاده و فعالان این حوزه سخنرانی کرد.

به گزارش شفقنا، بخش های مهم سخنرانی او را در ادامه می خوانید: 
امروز  است.  متفاوت  ما  واقعیت های حوزه  با  و کنشگری  پاسخگویی   -
بسیاری از سنگرها را از دست دادیم و در بسیاری از مسائل دچار تفرق 

شده ایم.
ندارد.  وجود  واحدی  راهبری  و  انسجام  یک  دین،  تبیین  و  تبلیغ  در   -
بسیاری از امور تبلیغی مرتبط به سازمان های مختلف است و حتی بعضی 

دیگر  جای  به  مرتبط  امور  این  که  می گویند  می کنیم  ورود  که  وقت ها 
است.

را  خود  کنشگری  دامنه  و  دهد  ارتقا  را  خود  رویکردهای  باید  حوزه   -
توسعه دهد.

- حوزه تمدنی و پاسخگو و کنشگر، روح بسیاری از صدها طرح کوچک 
این  است.  دنبال کرده  سالها  این  در  مدیریت حوزه  است که  بزرگی  و 
مسئله را بر اساس همان بحث بنیادین عرض می کنیم که این راهبرد کلان 

در بسیاری از برنامه ها و اسناد حوزه وجود دارد.
- باید بدانیم نیازهای روز چیست. بسیاری از ما نمی دانیم که نیازهای امروز 
و معادلات این دنیا چیست. رهبری بیان کردند، ما افرادی را می خواهیم 

که معادلات روز را بشناسد. 

مدیر حوزه های علمیه: 


